
 

 

 

 

 

 1 (4) 

 
Protokoll 
  Sammanträdesdatum Diarienummer 

 

 

 

 
 

 

2022-11-16 

  

610-8107-2022 

   

 

 
Postadress 

831 86 ÖSTERSUND 

Besöksadress 

Residensgränd 7 

Telefon 

010-225 30 00 

E-post 

jamtland@lansstyrelsen.se 

Webb 

www.lansstyrelsen.se/jamtland 
 

 

Rennäringsdelegationen Jämtlands län 

Plats:   Digitalt möte via Skype  

Tid:   16 november 2022 kl.13.00-14.10 

Deltagande ledamöter: Marita Ljung, ordförande, Länsstyrelsen 

  Nicklas Johansson, rennäringsrepresentant 

Elin Klemensson, rennäringsrepresentant 

Marcus Rensberg, rennäringsrepresentant 

Annika Myhr (C) kommunrepresentant  

 

Deltagande tjänstemän: Mia Krylén, sekreterare/samordnare Ledningsstöd 

Olov Hallquist, viltchef Naturvårdsenheten  

Liv Ljungström-Hagström, handläggare Naturvårdsenheten 

Mattias Lindell, handläggare Vattenenheten 

 

 

Dagordningspunkt Föredragande 

§23 Landshövdingen hälsar samtliga välkomna till dagens möte. 

- Länsstyrelsen har infört nya rutiner för utbetalning av arvode för 

delegationens möten. Arvodet kommer i fortsättningen betalas ut 

direkt till deltagande ledamöter efter aktuellt möte utan särskild 

ansökan. Detta förutsätter att ledamöterna anmält in aktuellt 

bankkonto till länsstyrelsens lönetjänst. Eventuella 

reseersättningar hanteras på samma sätt som tidigare, efter 

ansökan.   

§24 Föregående protokoll 

- Föregående protokoll gicks igenom, det var inga särskilda 

kommentarer kring dessa. 

§25 Fastställande av dagordningen  

- Dagordningen fastställdes enligt Länsstyrelsens förslag  

§26 Val av justerare 

- Nicklas Johansson och Annika Myhr valdes till att justera dagens 

protokoll.  

Ordförande 
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Beslutspunkter  

Inga beslutspunkter vid dagens möte 

 

Informationspunkter  

§27 Småviltjakt på renbetesfjäll 

- Återkoppling från föregående möte 

Informationstext om lokala jägare kommer tas fram i samband 

med nästa års upplåtelsebeslut. 

-Tekniska frågor om NatureIT: Samebyarna upplever stora 

problem, med att jägare kontaktar dem med frågor kring NatureIT, 

särskilt första veckan på jakten. De hänvisar till Länsstyrelsen men 

det upplevs vara svårt att få kontakt med någon ansvarig 

handläggare där. Länsstyrelsen kommer se över sina rutiner och 

möjligheter att öka bemanning och telefontider under första 

veckan av nästa säsong.  

- Nästa års upplåtelsebeslut 

Förslag till beslut är ute på konsultation hos samebyarna. Det är 

inte många förändringar i förhållande till tidigare beslut och 

tanken är att det ska gälla för längre tid än ett år. Systemet med 

lottning tas bort vilket innebär att man kan behöva se över 

prissättningen för att jämna ut detta över länet. Restriktionerna 

kring antalet jägare finns kvar i de södra byarna. Eventuellt 

kommer det att tas fram en ny policy för småviltjakten. I så fall 

kommer det tas upp vid kommande möten med delegationen.  

- Uppföljning av avlysningsbeslut 

Länsstyrelsen utvecklar uppföljningen av beslut om avlysning 

vilket innebär att man kommer kontakta byarna för att se om och 

när det är möjligt att öppna avlysta områden igen. Länsstyrelsen 

betonar att detta inte är fråga om tillsyn utan ett sätt att öka 

dialogen kring avlysningarna. Det finns delade meningar om detta 

är bra eller ej från samebyarnas håll.  

- Övrigt 

Inför årets jakt har man lagt på ett inforaster i NatureIT där man i 

princip kan lägga in vilken information som helst från både 

länsstyrelsen och samebyarna till jägarna i de specifika områdena. 

Alla som bokar jakt i området måste ta del av informationen vid 

bokningen. Resultatet hittills är att man sett att jägarna anpassar 

jakten efter informationen.  

Områden för hundträning har gjorts om från jaktområden till 

markupplåtelser i syfte att få en jämnare spridning över länet och 

samtidigt ge samebyarna större möjlighet att påverka var träningen 

sker. Man kan se att det fortsatt är flest upplåtelser i byarna söder 

om E14. Fråga om det är lämpligt att upplåta mark för jakt och 

Olov Hallquist, 

Liv 

Ljungström-

Hagström 
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hundträning samtidigt lyftes. Länsstyrelsen ser över möjligheten 

att följa upp om hundägare eller jägare upplevt problem med detta.  

Länsstyrelsen har sammanställt statistik över jakttrycket i form av 

antalet jaktmannadagar fördelat per sameby. Nicklas önskar ett 

utvecklat underlag kopplat till areal. Möjlighet till detta finns i 

samband med begränsningarna vid högt jakttryck. Marcus önskar 

även statistik kopplat till ansökta och beviljade avlysningar. 

Länsstyrelsen kommer komplettera underlaget. 

Nicklas föreslår en revidering av jaktområdena, de är 40 år gamla 

och mycket ser annorlunda idag. Frågan är bland annat kopplad 

till inventeringsserier för ripa. Länsstyrelsen undersöker vilka 

möjligheter som finns till revidering. 

§28 Fiske på renbetesfjäll 

- Upplåtelser 

Det allmänna upplåtelsetillståndet omfattar ca 1500 sjöar på 

renbetesfjäll som upplåts vid olika tider på året. Man har särskilt 

brutit ut strömmande vatten eftersom intresset för att fiska är störst 

där. Totalt handlar det om ca 17 000 fiskedygn under året. 

Vinterfisket ökar och sommarfisket minskar men det finns en svag 

trend att det totala fisketrycket minskar.  

- Fältinsatser 

Kalkningsinsatser är en förutsättning för fiskets långsiktiga 

fortlevnad och samarbete kring detta fortsätter, man har dessutom 

genomfört en relativt stor satsning på analyser av bottenfauna och 

satsningen på Loggrar som mäter PH-värdet en gång i timmen har 

utökats. En ny insats är att man tar sedimentprover genom hugg i 

botten. Provfiske fortsätter där resultatet ska analyseras i form av 

ålder, antal och hur fisken mår. Vissa data saknas ännu. 

- Planerade insatser 2023 

Utökad uppföljning av fiskelokaler i strömmande vatten. Projektet 

med provfiske där tre samebyar ingår fortsätter i samarbete med 

Umeå universitet även fortsatt provtagning av fisk och 

bottenfauna. Gädd-projektet i Tåssåsen fortsätter, det går bra och 

man fångar nästan ingen gädda där längre. Projekt kring 

decimering av kanadaröding i Ånnsjön beräknas pågå i ytterligare 

2–3 år. När det gäller provfiske i sjöar på fjället tar länsstyrelsen 

gärna emot tips och idéer från samebyarna.   

Mattias Lindell 

§29 Renmarkskommittén 

- Kommittén fortsätter sitt arbete och har presenterat sin utredning 

om urminnes hävd i Jämtlands län och Dalarna. Där konstaterar 

men att situationen är helt annorlunda i förhållande till Lappland. 

Man har kommit fram till att urminnes rätt inte kan hävdas här 

förutom i Frostviken men där är samernas ensamrätt redan 

Ordförande 
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avdömd i Skattefjällsmålet vilket innebär att man inte heller där 

har möjlighet att stämma staten på samma sätt som Girjas. Man 

säger också att det inte finns något hinder för att man via den 

politiska vägen ska kunna ändra förhållandet genom ny 

lagstiftning. Parlamentarikerna har sitt nästa möte nästa vecka. 

Länsstyrelsen fortsätter följa utvecklingen och rapporterar vid 

nästa möte.  

§30 Frågor att lyfta vid kommande möte  

- Det fanns inga särskilda önskemål om frågor att lyfta till 

kommande möte.  

Ordförande 

  

§31 Övriga frågor 

- Datum för möten 2023 fastställdes till den 21 mars, 25 maj samt 

14 november kl 13.00-15.00.  

Ordförande 

§32 Mötet avslutas 

- Ordförande tackade ledamöterna och avslutade mötet. 

  

Ordförande 

 

 

Protokollet justeras      /      2022 

 

 

Marita Ljung, ordförande 

 

 

Nicklas Johansson, rennäringsrepresentant 

 

 

Annika Myhr, kommunrepresentant 

 


